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Vragen en opwaarderingen m.b.t. SB Stand van zaken gebiedsproces het Binnenveld 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
SGP 1 Opwaardeerverzoek:   
 2 Hoe wordt onze kaderstelling meegenomen 

als Gelderland regie krijgt? 
 

 3 Blijven we voldoende aangehaakt in het 
proces om gemeenten ook goed in stelling 
te houden? 

In de gebiedsgerichte aanpak is de 
gebiedscoördinator aanspreekpunt voor het 
gebied vanuit de provincie Utrecht en draagt 
deze zorg voor de relaties met gemeenten 
en gebiedspartijen in het deelgebied. De 
gebiedscoördinator neemt daarnaast actief 
deel aan het gebiedsproces en stelt een 
gedragen gebiedsagenda op voor het 
gebied. Daarin is de gebiedscoördinator 
zeker ook ondersteunend naar gemeenten. 
Gemeenten hebben echter ook zelf een rol 
in het gebiedsproces en maken eigen 
beleidskeuzes die effect kunnen hebben op 
het gebiedsproces. Hier hebben wij als 
provincie maar beperkt invloed op.  

 4 Waarin verschilt de Gelderse 
gebiedsaanpak met de Utrechtse? 

Gelderland en Utrecht werken nauw samen 
in het gebied en hebben een vergelijkbare 
gebiedsgerichte aanpak. Dit laat onverlet dat 
er politieke en bestuurlijke verschillen zijn en 
zullen blijven. Voor het Binnenveld betreffen 
dit vooral nuanceverschillen in gestelde 
doelen en opgaven voor het gebied. 
Gelderland kiest vanwege de omvang van 
de stikstofproblematiek in de eigen provincie 
voor een eigen aanpak. Dit resulteert in wat 
verschillen ten opzichte van de Utrechtse 
doelen, boorbeeld een reductie van 42% 
aan stikstof voor Gelderland versus 46% 
voor Utrecht. Het is belangrijk om deze 
verschillen te duiden in het gebiedsproces 
en hierin gezamenlijke keuzes te maken in 
het belang van het gebied. Dit vraagt om 
een nauwe samenwerking en 
grensoverstijgend denken. 

VVD 5 Opwaardeerverzoek: De VVD betreurt ten 
zeerste dat het gebiedsproces in de zomer 
spaak is gelopen. De VVD hoopt dat het 
proces bij deze poging wel van de grond 
komt. De VVD hoort graag van de 
gedeputeerde of zij denkt dat het dit keer 
wel een succesvol gebiedsproces wordt, zo 
ja waarom zij ervan overtuigd is dat het dit 
keer wel gaat lukken en wat er anders wordt 
gedaan dan tijdens de volgende poging. 
Ook hoort de VVD graag wat er gaat 
gebeuren en welke stappen de provincie 
gaat ondernemen als ook dit gebiedsproces 
spaak loopt. 

 

PvdD 6 Welke mogelijkheden zijn er om naar het 
voorbeeld van het deel van Binnenveld aan 
Gelderse kant te kiezen om het Utrechtse 
deel ook als natuur aan te wijzen? 

Utrecht heeft gekozen voor een proces van 
vrijwillige ruilverkaveling voor de realisatie 
van de Achterbergse Hooilanden. 
Gelderland heeft gekozen voor het actief 
opkopen van agrarische percelen om de 
Binnenveldse Hooilanden te realiseren. 



2 
 

Beide wegen leiden op hun eigen manier tot 
de realisatie van natuur en hebben voor- en 
nadelen. De Gelderse aanpak vraagt om 
een actieve sturing en een flinke financiële 
investering vanuit de provincie. Deze 
aanpak sluit op dit moment niet aan bij de 
participatieve gebiedsgerichte aanpak van 
de provincie Utrecht. 

D66 7 Kan GS wat dieper ingaan op de ‘rommelige 
beginfase’ waaraan de Statenbrief refereert? 

In de opstartfase van een gebiedsproces 
zijn rollen en taken nog niet altijd even 
duidelijk voor de betrokkenen. In de meeste 
gevallen ontstaat er duidelijkheid gedurende 
het proces en worden hierover afspraken 
gemaakt. Uit de analyse van het 
gebiedsproces Binnenveld komt naar voren 
dat er onvoldoende duidelijkheid was over 
de rollen en taken van de betrokken partijen. 
Dit gold zowel voor de overheden over de 
regie en het opdrachtgeverschap als voor de 
gebiedspartijen over het niveau van 
participatie. De conclusie is hierom gesteld 
dat het gebiedsproces niet voorbij die initiële 
fase is gekomen, waarin de governance op 
het gebiedsproces ontstaat. 

BBB 8 Opwaardeerverzoek: een N2000-gebied niet 
slechter mogen worden dan het niveau ten 
tijde van de aanwijzing (referentiejaar). 
Informatie over de toestand ten tijde van het 
referentiejaar is echter slechts zeer summier 
aanwezig.  Hierdoor is een vergelijking in de 
tijd en inzicht in de trend niet mogelijk. Klopt 
deze constatering? 

 

 9 Hoe staat het nu met de samenwerking met 
de gebiedscoöperatie? 

Het gebiedsproces en de samenwerking 
hierin met de gebiedscoöperatie liggen 
vooralsnog stil. Op 4 december hebben alle 
partijen in het bestuurlijk overleg Binnenveld 
de analyse van het gebiedsproces omarmd 
en uitgesproken te willen werken aan een 
mogelijke herstart van het gebiedsproces. 
Dit betekent dat overheden en 
gebiedspartijen huiswerk te doen hebben. 
De overheden brengen de kaders en 
concrete doelen in beeld. De 
gebiedspartijen, waaronder de 
gebiedscoöperatie, geven aan welke kansen 
zij zien en met welke trajecten zij zouden 
willen starten in het Binnenveld. Op 18 
maart heeft de gebiedscoöperatie hun 
plannen aan de overheden gepresenteerd 
(ambtelijk). De komende tijd volgen ook de 
andere gebiedspartijen. Van belang is om 
vervolgens een gedragen gebiedsagenda 
voor het gebied op te stellen. We realiseren 
ons dat de gestelde doelen en kaders veel 
vragen van het gebied. In een herstart van 
het gebiedsproces willen we samen met het 
gebied werken aan een uitvoering die zoveel 
mogelijk aansluit bij het gebied. 

 10 Hoe effectief zijn dit soort gebiedsprocessen 
eigenlijk?  

Gebiedsprocessen zijn niet eenvoudig, 
hebben een lange doorlooptijd en vragen 
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een lange adem. Het succes van een 
gebiedsproces is dan ook lastig te meten. 
Met een gebiedsgerichte aanpak maken we 
gebruik van de kennis en kunde van het 
gebied zelf om doelen te bereiken. Een mooi 
voorbeeld van een succesvol gebiedsproces 
is de realisatie van de hooilanden in het 
Binnenveld. Ook in andere gebieden hebben 
gebiedsprocessen geleid tot mooie 
resultaten. 

 11 Wat zijn de gebudgetteerde kosten van zo’n 
proces? En past e.e.a. binnen het budget? 

Het beoogde budget voor het deelgebied 
Vallei Utrecht, waar het Binnenveld onder 
valt, bedraagt € 400.000,00 voor 2024. Het 
betreft hier onder meer kosten voor 
bijeenkomsten, onderzoeken en 
communicatie. Daarnaast kunnen 
gebiedspartijen in de loop van het jaar 
aanspraak maken op een vergoeding van de 
proceskosten tot een maximum van 
€50.000. Dit plan wordt op dit moment nader 
uitgewerkt. De verwachting is dat de 
gebiedsprocessen in het deelgebied binnen 
het budget kunnen worden gerealiseerd. 
Voor de uitvoering in de gebieden kan 
gebruik worden gemaakt van de 
beschikbare subsidieregelingen en 
maatregelpakketten.  

 12 Is er een eindtermijn voor afronding van de 
gebiedsprocessen gedefinieerd? 

Dit verschilt per gebiedsproces. In de 
meeste gevallen zullen gebiedsprocessen 
worden gestart om een of meerdere doelen 
in een gebied te realiseren. Dit proces 
eindigt dan wanneer de doelen zijn bereikt.  

 


